
RMG. 0002.1.2021

Rada Miejska Gminy Skoki

PROTOKÓŁ Nr XXV/2021

sesji Rady Miejskiej Gminy w Skokach
odbytej w dniu
4 luty 2021 r. od godz.1510 do godz. 16:37

w sali konferencyjnej Gminy Skoki.

Radni Rady Miejskiej Gminy Skoki
zgodnie z załączoną listą obecności.



Porządek obrad
XXV sesji VIII kadencji Rady Miejskiej Gminy Skoki

l) Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

2) Wybór sekretarza obrad.

3) Przyjęcie protokołów z obrad poprzednich sesji.
4) Przedstawienie porządku obrad oraz ewentualne jego zmiany.

5) Informacja przewodniczącego Rady i przewodniczących komisji o działaniach
podejmowanych w okresie między sesyjny m.

6) Podjęcie uchwał w sprawie:
6.1) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2021 r.

6.2) zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i

gminy Skoki.
6.3) planu pracy Rady Miejskiej Gminy Skoki na 2021 r.
6.4) zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Miejskiej Gminy Skoki na 2021 r.
6.5) zasad i trybu udzielania oraz rozliczania dotacji celowej na działania służące zwiększaniu

zasobów wodnych.
6.6) zgłoszenia sołectwa Bliżyce i Lechlin do Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+".

6.7) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości oznaczonych jako działki nr 44/40 oraz 44/41,
położonych w Pawłowic Skockim (obręb Stawiany).
6.8) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Sławicy, przy ulicy Jałowcowej,

stanowiącej działkę numer 358, na rzecz użytkownika wieczystego.

6.9) rozpatrzenia petycji w sprawie wezwania Rady Miejskiej Gminy Skoki o podjęcie
uchwały w zakresie równego traktowania oraz uzyskania pisemnych gwarancji ze strony

producentów szczepionek na Covid "19.

6.10) rozpatrzenia petycji wniesionej przez Teresę Garland - zaprzysiężonego Prezydenta
Obywatelskiego Tymczasowego Rady Stanu Narodu Polskiego Społecznego Komitetu

Konstytucyjnego w sprawie uchwalenia uchwały Rady Gminy „w obronie prawdy, godności i
wolności człowieka".

6.11) rozpatrzenia petycji uniesionej przez Międzynarodową Koalicję dla Odnowy Polskiej
Wsi Stowarzyszenie Polska Wolna od GMO (punkt wprowadzony na sesji).

6.12) przyjęcia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i
urządzeń kanalizacyjnych Zakładu Wodociągów i Kanalizacji na lata 2021-2023 (punkt
oprowadzony na sesji).

7. Sprawozdanie za rok 2020 z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę

Skoki.
8. Raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Miasta i Gminy Skoki, za lata 2017-

2018.
9. Interpelacje i zapytania radnych.
10. Wolne wnioski i infonnacje.

11. Zakończenie.
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adl.

Otwarcia obrad XXV sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki dokonał Przewodniczący Rady

Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa. Rada Miejska Gminy Skoki, licząca 15 radnych,

w obradach brało udział 15 radnych - lista obecności stanowi załącznik m* l do protokołu.

Przewodniczący Rady Zbigniew Kujawa stwierdził, że Rada Miejska Gminy Skoki jest

prawomocna do prowadzenia obrad, podejmowania uchwał oraz opinii i wniosków zgodnie z

ustawą o samorządzie gminnym (t. jedn. Dz. U. z 2020 póz. 713) i Statutem Miasta i Gminy

Skoki (Dziennik Urzędowy Województwa Wielkopolskiego z 2020 póz. 1779 z dnia 24.02.2020

r.).

Następnie Przewodniczący Rady powitał osobno obecnego Burmistrza Miasta i Gminy Skoki

Tadeusza Kłosa, Sekretarza Gminy Blankę Gaździak, Skarbnika Gminy Annę Ka:Eek-Witucką,

Radcę Prawnego Mirosławę Nowakowską, kierowników jednostek organizacyjnych,

pracowników Urzędu, przedstawicieli prasy lokalnej .

ad2.

Zgodnie z rozdz. V pkt 3 § 32 ust. 3 Statutu Gminy Skoki na sekretarza obrad

XXV sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki powołano (dot. ustalenia, że każdy

z radnych będzie kolejno pełnił funkcję sekretarza) radnego Mateusza Stajkowskiego (15

głosów za).

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa

Poinformował, że wybrany sekretarz obrad będzie nadzorował prowadzenie protokołu sesji

i ustalał wyniki jawnego głosowania.

ad3.

Informacja Sekretarza obrad XXIV sesji Rady radnej Małgorzaty Mizgajskiej.
Protokół XXIV sesji Rady został sporządzony, nie wniesiono do niego żadnych uwag i Jest do

wglądu na dzisiejszej sesji Rady, a także codziennie w godzinach pracy Urzędu Miasta i

Gminy w Skokach oraz na stronie intemetowej Urzędu.

ad4.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa przedstawił porządek

obrad sesji Rady, a następnie zapytał o uwagi i wnioski do ustalonego porządku obrad sesji

Rady.

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Piotr Wiśniewski
Złożył wniosek o wprowadzenie pod obrady sesji projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia

petycji wniesionej przez Międzynarodową Koalicję dla Odnowy Polskiej Wsi Stowarzyszenie
Polska Wolna od GMO. W dniu 5 stycznia 2021 r. złożona została przez Międzynarodową

Koalicję dla Ochrony Polskiej Wsi Stowarzyszenie Polska Wolna od GMO, petycja-list
otwarty w sprawie informacji o zagrożeniach życia i zdrowia obywateli i przyszłych pokoleń
Polaków związanych z niebezpiecznymi szczepionkami na Sars-CoY-2. W dniu 16.01.2021 r.

wpłynęło uzupełnienie do przedmiotowej petycji. Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy
Skoki w dniu 26.01.2021 r. przekazał wyżej wymienione pisma do Komisji Skarg, Wniosków i
Petycji. Komisja na posiedzeniu w dniu 28.01.2021 r. dokonała analizy złożonej petycji oraz
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przedstawiła radnym na wspólnym posiedzeniu opinie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w
sprawie złożonej petycji oraz projekt uchwały w sprawie jej rozpatrzenia. W związku z

powyższym Przewodnicząc Komisji Skarg, Wniosków i Petycji złożył wniosek o
wprowadzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji wniesionej przez
Międzynarodową Koalicję dla Odnowy Polskiej Wsi Stowarzyszenie Polska Wolna od GMO
pod obrady dzisiejszej sesji.

Wniosek Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Piotr Wiśniewskiego o
wprowadzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji wniesionej przez

Międzynarodową Koalicję dla Odnowy Polskiej Wsi Stowarzyszenie Polska Wolna od GMO
Rada Miejska Gminy
rozpatrzyła pozytywnie

(15 głosami z&)
wprowadzając powyższy projekt uchwały do porządku obrad sesji w punkcie 6.11).

Burmistrz Miast i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Złożył wniosek o wprowadzenie pod obrady dzisiejszej sesji projektu uchwały w sprawie
pr2yjęcia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń
kanalizacyjnych Zakładu Wodociągów i Kanalizacji na lata 2021-2023. Wniosek uzasadnił
koniecznością złożenia wniosku do Państwowego Przedsiębiorstwa Wody Polskie o

zatwierdzenie taryfy na dostawę wody i odprowadzenie ścieków na lata 2021-2023 niezbędne
jest podjęcie niniejszej uchwały. Termin składania wniosku upływa 12.02.2021 r.

Wniosek Burmistrza o wprowadzenie Projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego
planu rozwoju i modernizacji urządzeń 'wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Zakładu

Wodociągów i Kanalizacji na lata 2021-2023
Rada Miejska Gminy
rozpatrzyła pozytywnie

(15 głosami zs)
wprowadzając powyższy projekt uchwały do porządku obrad sesji w punkcie 6.12).

ad 5.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa

Pomformował, że stałe Komisje Rady Miejskiej Gminy Skoki odbyły l wspólne posiedzenie

podczas, którego opiniowały materiały pod obrady dzisiejszej sesji.

ad. 6

pkt 6.1)
Skarbnik Gminy Anna Kałek-Witucka z upoważnienia Burmistrza Miasta i Gminy
Tadeusza Kłosa

Przedstawiła projekt uchwały wskazując, że zwiększa się dochody budżetu Gminy o kwotę
62.000,00 zł, zgodnie z załącznikiem nr l. Dochody budżetu Miasta i Gminy Skoki po
zmianach wynoszą 56.380.777,00 zł. Dochody bieżące w kwocie 54.437.877,00 zł, w tym:
dotacje i środki zewnętrzne na finansowanie wydatków na realizację zadań finansowanych z

udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. l pkt 2 i 3 ufp w wysokości 0,00 zł. Dochody
majątkowe w kwocie 1.942.900,00 zł, w tym: dotacje i środki zewnętrzne na finansowanie

wydatków na realizację zadań finansowanych z udziałem środków, o których mowa w art. 5

ust. l pkt 2 i 3 ufp stanowią kwotę 0,00 zł. Łączne dochody z tytułu dotacji i środków
zewnętrznych na fmansowanie wydatków na realizację zadań finansowanych z udziałem

środków, o których mowa w art. 5 ust. l pkt 2 i 3 u?p stanowią kwotę 0,00 zł. Zwiększa się

wydatki budżetu Gminy o kwotę 62.000,00 zł, zgodnie z załącznikiem nr 2. Wydatki budżetu
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Miasta i Gminy Skoki po zmianach wynoszą 60.442.255,37 zł, z tego: wydatki bieżące w
wysokości 54.071.255,37 zł. W tym: wydatki na programy finansowane z udziałem środków, o

których mowa w art. 5 ust. l pkt 2 i 3 ufp w części związanej z realizacją zadań jst w
wysokości 93.009,27 zł. Wydatki majątkowe w wysokości 6.371.000,00 zł, w tym: wydatki na
programy finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. l pkt 2 i 3 ufp w

części związanej z realizacją zadań jst w wysokości 0,00 zł. Łączne wydatki na programy
finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. l pkt 2 i 3 ufp w części

związanej z realizacją zadań jst stanowią kwotę 93.009,27zŁ Plan wydatków majątkowych
przewidzianych do realizacji w 2021 roku otrzymuje brzmienie zgodnie z załącznikiem nr 3.

Plan dotacji udzielonych z budżetu podmiotom należącym i nie należącym do sektora
finansów publicznych otrzymuje brzmienie zgodnie z załącznikiem nr 4 w tym:

dotacje bieżące dla jednostek sektora fmansów publicznych - 3.004.472,64 zł;
- dotacje bieżące dla jednostek spoza sektora finansów publicznych - 6.174.263,00 zł;

- dotacje majątkowe dla jednostek sektora finansów publicznych - 1000.000,00 zł;
- dotacje majątkowe dla jednostek spoza sektora finansów publicznych - 92.000 zł.

Przedstawiła zmiany w dochodach. W dziale 756 - Dochody od osób prawnych, od osób
fizycznych i od innych Jednostek nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z
ich poborem - w związku z niepobieraniem opłaty targowej od dnia 01 stycznia 2021 r. przenosi

się dochody w kwocie 27.992 zł zaplanowane w paragrafie 0430 - wpływy z opłaty targowej do
paragrafu 2680 - rekompensaty utraconych dochodów w podatkach i opłatach lokalnych. Zgodnie
z art. 31 zzm ustawy z dnia 9 grudnia 2020 r. o zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach
związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COYID-19, innych chorób

zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw, z tytułu

niepobierania opłaty targowej jednostkom samorządu terytorialnego przysługuje rekompensata ze
środków Funduszu Przeciwdziałania COYID-19 w związku z czym konieczna jest zmiana

paragrafu w którym klasyfikuje się dochody z wyżej wymienionej opłaty. Zwiększono o 62.000 zł
planowane wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych. Przedstawiono zmiany w
wydatkach , w dziale 010 - Rolnictwo i łowiectwo. Wprowadzono wydatki w kwocie 25.000 zł z
przeznaczeniem na "Wykup infrastrukhiry wodno-kanalizacyjnej od osób fizycznych" tj. na

odpłatne nabycie urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych od osób, które poniosły koszty na
jego wybudowanie. W dziale 750 - Administracja publiczna. Zwiększono o 25.000 zł wydatki na
dodatkową składkę członkowską dla Stowarzyszenia Metropolia Poznań, z przeznaczeniem na

udział w projekcie dotyczącym zakupu sprzętu i materiałów niezbędnych do walki z epidemią
COYID-19. W dziale 900 - Gospodarka komunalna i ochrona środowiska wprowadzono 12.000 zł

na udzielenie dotacji celowej na działania sh-iżące zwiększaniu zasobów wodnych poprzez

dofinansowanie zakupu wolnostojących zbiorników do gromadzenia wód opadowych w miejscu

ich powstania, przeniesiono wydatki w kwocie 10.000 zł zaplanowane na „Zakup

oprogramowania do ewidencji odpadów w PSZOK" z grupy wydatków bieżących do gmpy
wydatków majątkowych. Planowane przychody, rozchody oraz wymk finansowy budżetu nie
zmieniły się po wprowadzonych zmianach. Stosowne zmiany wprowadzone zostały w planie

wydatków majątkowych przewidzianych do realizacji w 2021 roku oraz w planie dotacji
udzielonych z budżetu.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podjęta
(15 głosami za-jednogłośnie)
Uchwale nr XXV/210/2021
w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2021 r.

Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 2 do protokołu sesji Rady.
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pkt 6.2)
Urbanista Magdalena Glowacka

Przestawiła projekt uchwały wyjaśniając, że zmiana studium uwarunkowań i kierunków

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Skoki dotyczy jednej działki nr 8 w
Rejowcu. Działka położona Jest na wjeździe do wsi Rejowiec, przy drodze wojewódzkiej nr
197 relacji Sława Wielkopolska - Gniezno. Zgodnie z art. 95 ust. ł ustawy z dnia 9 czerwca
2011 r. prawo geologiczne i górnicze udokumentowane złoża kopalin oraz udokumentowane

wody podziemne, w granicach projektowanych stref ochronnych ujęć oraz obszarów

ochronnych zbiorników wód podziemnych, a także udokumentowane kompleksy podziemnego
składowania dwutlenku węgla, w cełu ich ochrony ujawnia się w studiach uwarunkowań i

kierunków zagospodarowania przestrzennego gmin, miejscowych planach zagospodarowania

przestrzennego. W terminie do 2 lat od dnia zatwierdzenia dokumentacji geologicznej przez
właściwy organ administracji geologicznej obszaru udokumentowanego -noża kopaliny oraz
obszar udokumentowanego kompleksu podziemnego składowania dwutlenku węgla

obowiązkowo wprowadza się do studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania

przestrzennego gminy. Wyjaśniła, że zgodnie z art. 96 ust l ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r.
prawo geologiczne i górnicze Wojewoda wprowadza obszar udokumentowanego złoża

kopaliny albo obszar udokumentowanego kompleksu podziemnego składowania dwutlenku

węgla do studium uwanmkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy i
wydaje w tej sprawie zarządzenie zastępcze: l) po upływie terminu określonego w art. 95 ust.

2 albo 2) w terminie 6 miesięcy od upływu terminu, o którym mowa w art. 95 ust. 3. Art. 96

ust. 2 mówi, że zmiana studium sporządzona w trybie, o którym mowa w ust. l, wywohije
skutki prawne takie jak studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego

gminy. Koszty sporządzenia zmiany studium ponosi w całości gmina, której obszaru dotyczy
zarządzenie zastępcze. W przypadku niewydania zarządzenia zastępczego w terminie, o
którym mowa w ust. l pkt 2, organ wyższego stopnia wymierza wojewodzie, w drodze

postanowienia, na które przysługuje zażalenie, karę w wysokości 1000 zł za każdy dzień

zwłoki. Wpływy z kar stanowią dochód budżetu państwa. Przedstawiła korzyści z eksploatacji
kruszywa złoża „Rejowiec l" 1813,87 tyś. ton o powierzchni 8,17 ha

- podatek jak od działalności gospodarczej - 0,90 zł za Im
• czyli za l ha - 9000 zł

- opłata eksploatacyjna za wydobycie kruszywa:

• piaski i żwiry - 0,66 zł za tonę = l 197 154,2 zł
60 procent ustalonej opłaty należy wnieść na rachunek bankowy gminy, na terenie której

prowadzona Jest działalność wydobywcza, zaś pozostałe 40 proc. należy wpłacić na rachunek

bankowy Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 718 292,22 zł dla
gminy. Poinformowała, że wyłożenie do publicznego wglądu zmiany studium odbyło się 17
sierpnia 2020 - 16 września 2020 r. Uwagi można było składać do 16 października 2020 r.,
poinformował, że żadna uwaga nie wpłynęła w tej sprawie.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za-jednogłośnie)
Uchwale nr XXV/211/2021
zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy

Skoki. Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu sesji Rady.
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Pkt 6.3)
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Gminy Skoki Wiesława Surdyk-Fertsch
Odczytała projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady Miejskiej Gminy Skoki na 2021 r.,
wskazując że zgodnie z art 18 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym oraz §

18 ust. l Statutu Gminy Skoki, Rada działa zgodnie z rocznym planem pracy. W związku

z powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za~ jednogłośnie)
Uchwałę nr XXV/212/2021
w sprawie planu pracy Rady IMiejskiej Gminy Skoki na 2021 r. Podjęta Uchwała stanowi
załqcznik nr 4 do protokołu sesji Rady.

pkt 6.4)
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Prosił kolejno Przewodniczących Komisji o przedstawienie planu pracy Komisji na rok 2021
r.:

- Przewodniczącego Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Komunikacji Stanisława

Janecko,
- Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Rekreacji - Andrzeja

Surdyka,
Poinformował, że w styczniu radni spotkali się z dzierżawcą GOZ, jednakże Komisja
stwierdziła, że należy ocenić stan opieki zdrowotnej na terenie Miasta i Gminy Skoki oraz

wykorzystanie budynku "GOZ" na potrzeby zdrowotne.

- Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska,

Porządku Publicznego i Inwentaryzacji Pawia Grabińskiego
- Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Piotra Babrakowskiego.

Wyjaśnił, że w planie pracy komisji Rewizyjnej zmienia się numerację przywołanych zapisów
statitu z § 83 i § 85 nadając następujące brzmienie: § 59 i §61 Statutu Gminy Skoki.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opmii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za-jednogłośnie)
Uchwale nr XXV/213/2021
zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Miejskiej Gminy Skoki na 2021 r. Podjęta
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.5)
/

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Krzysztof Mańka

Przedstawił projekt uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania oraz rozliczania dotacji
celowej na działania służące zwiększaniu zasobów wodnych. Z treści uchwały wynika, że

właściciele nieruchomości będą się mogli ubiegać o dotacje do zakupu wolnostojących
zbiorników do gromadzenia wód opadowych w miejscu ich powstawania, w celu zwiększenia

zasobów wodnych. Dotacja może być udzielona tylko jeden raz na przedsięwzięcie
realizowane dla danej nieruchomości. Warunkiem ubiegania się o udzielenie dotacji jest
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złożenie w siedzibie Urzędu Miasta i Gminy w Skokach wniosku, według wzoru stanowiącego

załącznik nr l do niniejszej uchwały, w terminie od l marca do 31 sierpnia roku obejmującego
przyznanie dotacji. Po realizacji zadania Wnioskodawca składa wniosek o rozliczenie dotacji,

wedh-ig wzoru stanowiącego załącznik nr 2 do niniejszej uchwały. Gmina Skoki dokonuje
weryfikacji złożonych dokumentów oraz potwierdza prawidłowość rozliczenia dotacji, zgodnie

z umową i wymogami niniejszej uchwały. W przypadku stwierdzenia braków formalnych we
wniosku o rozliczenie dotacji Wnioskodawca zostanie wezwany do jego uzupełnienia.

Trwałość projektu będzie wynikają z umowy, będzie nie krótsza niż z trzy lata. Ze względu na
niskie stan i zasób wodny na terenie Województwa Wielkopolskiego przyjęcie uchwały jest
zasadne.

Ze względu na brak pytań i po wyshichaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za-jednogłośnie)
Uchwalę nr XXV/214/2021
W sprawie zasad i trybu udzielania oraz rozliczania dotacji celowej na działania służące

zwiększaniu zasobów wodnych. Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu sesji

Rady.

Pkt 6.6)
Sekretarz Gminy Blanka Gaździak
Przedstawiła projekt uchwały. Urząd Marszałkowski Województwa Wielkopolskiego realizuje
Program „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+". Celem Programu jest pobudzenie aktywności

mieszkańców obszarów wiejskich województwa wielkopolskiego do tworzenia formalnych i
nieformalnych struktur organizacyjnych i podejmowania zadań związanych z

zagospodarowaniem przestrzeni publicznej oraz utrzymaniem, odbudową i poprawą
dziedzictwa kulturowego obszarów wiejskich. W ramach Programu ogłaszane są konkursy, w

których sołectwa za pośrednictwem gmin mogą ubiegać się o dofinansowanie realizacji zadań,
zaproponowanych przez mieszkańców. Wymogiem udziału w Programie jest wyrażenie przez

sołectwo woli przystąpienia do niego i powołanie Gmpy Odnowy Wsi liczącej min. 5 osób, a
w następnej kolejności podjęcie przez Radę Miejską Gminy Skoki Uchwały o zgłoszeniu
sołectw do Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+". W związku z powyższym:

l) Mieszkańcy sołectwa Bliżyce na zebraniu wiejskim w dniu 25.10.2020 r. wyrazili wolę
przystąpienia do Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+" i powołali 10-cio osobową
Grupę Odnowy Wsi;
2) Mieszkańcy sołectwa Lechlin na zebraniu wiejskim w dniu 11.10.2020 r. wyrazili wolę
przystąpienia do Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+" i powołali 10-cio osobową
Grupę Odnowy Wsi.
Kolejnym krokiem jest podjęcie przez Radę Miejską Gminy Skoki Uchwały o zgłoszeniu w/w
sołectw do Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+".W związku z powyższym w celu

wykorzystania inicjatywy mieszkańców, jak również dla zapewnienia możliwości ubiegania się
o dofinansowanie zadań w konkursach ogłaszanych w ramach Programu „Wielkopolska
Odnowa Wsi 2020+" podjęcie Uchwały uznaje się za zasadne. Poinformowała, że program

realizowany jest w sołectwie Potrzanowo.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za-jednogłośnie)
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Uchwął^nr XXV/215/2021
zgłoszenia sołectwa BIiżyce i Lechlin do Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+". Podjęta
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.7)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Adrianna Urbaniak
Przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości

oznaczonych jako działki nr 44/40 oraz 44/41, położonych w Pawłowie Skockim (obręb
Stawiany). Działki wymienione w uchwale stanowią własność osób fizycznych, które
wyraziły wolę ich zbycia na rzecz Gminy Skoki z powodu zajęcia ich na infrastnkturę
wodociągowo-kanalizacyjną. Przez działkę 44/40 przebiega sieć kanalizacyjna o średnicy 250
mm, wybudowana w 2003 roh-i, która odprowadza ścieki do pompowni zlokalizowanej na

działce nr 19/16. Natomiast na działce 44/41 znajduje się studnia głębinowa, rurociąg wody
surowej oraz kabel zasilający studnię, które stanowią integralną część Stacji Uzdatniania Wody
w Pawłowic Skockim zlokalizowanej na działce 19/16. Z uwagi na fakt, iż praca tych urządzeń
ma zasadnicze znaczenie dla zapewnienia płynności prowadzenia gospodarki wodno-ściekowej
a przeniesienie infrastruktury w inne miejsce wiąże się z wysokimi kosztami, zaistniała

konieczność nabycia gruntów zajętych pod urządzenia.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podjęta
(15 glosami za-jednogłośnie)
Uchwale nr XXV/216/2021
wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości oznaczonych jako działki nr 44/40 oraz 44/41,

położonych w Pawtowie Skoekim (obręb Stawiany). Podjęta Uchwała stanowi załqcznik nr
8 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.8)

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Adrianna Urbaniak
Przedstawiła projekt uchwały. Nieruchomość gruntowa oznaczona numerem geodezyjnym

358, obręb Sławica, została oddana w użytkowanie wieczyste w 1989 roku na okres 99 lat z

przeznaczeniem pod zabudowę budynkiem letniskowym. Zgodnie z art. 32 ust. l ustawy o
gospodarce nieruchomościami, nieruchomość gmntowa oddana w użytkowanie wieczyste

może być sprzedana wyłącznie użytkownikowi wieczystemu na jego wniosek. Sprzedaż

nieruchomości następuje wówczas w drodze bezprzetargowej. W celu umożliwienia nabycia

przedmiotowej nieruchomości przez jej użytkownika wieczystego, który złożył wniosek do
urzędu, podjęcie mniejszej uchwały jest uzasadnione.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podjęta
(15 głosami za-jednogłośnie)
Uchwale nr XXV/217/2021
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości potożoaej w Slawicy, przy ulicy
Jatowcowej, stanowiącej działkę numer 358, na rzecz użytkownika wieczystego. Podjęta

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu sesji Rady.

\
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Pkt 6.9)
Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji Piotr Wiśniewski
Wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy rozpatrzenia petycji w sprawie wezwania Rady Miejskiej
Gminy Skoki o podjęcie uchwały w zakresie równego traktowania oraz uzyskania pisemnych

gwarancji ze strony producentów szczepionek na Covid -19. Poinformował, że z przedmiotową

petycją radni zapoznali się na wspólnym posiedzeniu komisji w dn. 28.01.2021 r. Komisja
Skarg, Wniosków i Petycji składa wniosek do rady o nie uwzględnię wniosków zawartych w
petycjach z dnia 14.12.2020 r. w sprawie wezwania Rady Miejskiej Gminy Skoki do podjęcia
uchwały w zatesle równego traktowania oraz uzyskania gwarancji ze strony producentów
szczepionek Covid-19, zgodnie z treścią wskazaną w petycji.

Ze względu na brak pytań i po wysh-ichaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za-jednogłośnie)
Uchwałę nr XXV/218/2021
rozpatrzenia petycji w sprawie wezwania Rady Miejskiej Gminy Skoki o podjęcie uchwały w
zakresie równego traktowania oraz uzyskania pisemnych gwarancji ze strony producentów

szczepionek na Coyid -19. Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.10)
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Piotr Wiśniewski
Poinformował, że projekt uchwały dotyczy rozpatrzenia petycji wniesionej przez Teresę
Garland - zaprzysiężonego Prezydenta Obywatelskiego Tymczasowego Rady Stanu Narodu

Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego w sprawie uchwalenia uchwały Rady
Gminy „w obronie prawdy, godności i wolności człowieka". Poinfomiował, że Komisja Skarg,

Wniosków i Petycji szczegółowo przedstawiła radnym treść petycji w dn. 28.01.2021 r.
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji składa wniosek do rady o nie uwzględnię wniosków
zawartych w petycjach.

Radna Wiesława Surdyk-Fertsch

Zwróciła uwagę, że rada gminy nie posada żadnych kompetencji do znoszenie obostrzeń
wprowadzonych przez Sejm i Senat. Przedmiot Petycji nie leży w kompetencji rady.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podjęta
(15 głosami za-jednogłośnie)
Uchwale nr XXV/219/2021
rozpatrzenia petycji w sprawie wezwania Rady Miejskiej Gminy Skoki o podjęcie
uchwały w zakresie równego traktowania oraz uzyskania pisemnych gwarancji ze strony

producentów szczepionek na Covid -19. Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 11 do

protokołu sesji Rady.

Pkt 6.11)
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Piotr Wiśniewski
Wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy rozpatrzenia petycji wniesionej przez Międzynarodową
Koalicję dla Odnowy Polskiej Wsi Stowarzyszenie Polska Wolna od GMO w sprawie apelu do
rady gminy o podjęciu uchwały w sprawie kwestii stosowania szczepionki na Sars-COV-2,

dopuszczenie lekarzy do debaty w celu ustalenia prawdziwych faktów i metod leczenia

związanych z koronawirusem, odwołania wszystkich ograniczeń, podjęcie działań
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edukacyjnych. Komisja wnosi o podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji odmawiając
jej uwzględnienia. Podziękował za uzupełnienie poprzedniej wypowiedz przez radną Wiesławę
Surdyk-Fertsch.

Ze względu na brak pytań i po wyshichaniu opmii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za-jednogłośnie)
Uchwąl^nr XXV/220/2021
rozpatrzenia petycji wniesionej przez Międzynarodową KoaUcję dla Odnowy Polskiej
Wsi Stowarzyszenie Polska Wolna od GM.O. Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 12 do
protokołu sesji Rady.

Pkt 6.12)
Przewodniczący Rady Miejskiej Gmmy Skoki Zbigniew Kujawa
Wyjaśnił, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji
urządzeń wodociągowych i urządzeń kaaalizacyjnycli Zakładu Wodociągów i Kanalizacji na
lata 2021-2023 został wprowadzony na dzisiejszej sesji na wniosek Burmistrza, który
przedstawił również uzasadnienie komeczności podjęcia uchwały. Zapytał Radnych czy mają
pytania do przedmiotowego projektu uchwały.
Ze względu na brak pytań i po wyshichaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za~ jednogłośnie)
Uchwalę nr XXV/221/2021
przyjęcia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i
urządzeń kanalizacyjnych Zakładu Wodociągów i Kanalizacji na lata 2021-2023. Podjęta
Uch-wała stanowi załącznik nr 13 do protokołu sesji Rady.

PktT)
Kierownik Referatu Oświaty Beata Nowak - Szmyra

Przedstawiła sprawozdanie za rok 2020 z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę
Skoki. Pourfonnowała, że organ prowadzący do 20.02.2020 r. ma obowiązek przedstawić

sprawozdanie. Wyjaśniła, że w 2020 roku obowiązywały dwie stawki średniego
wynagrodzenia. Do 31 sierpnia było to 3.337,55 zi w odniesieniu do nauczyciela stażysty,

3.704,68 zt dla nauczycieli konfcraMowych, 4.806,07 'A dla nauczycieli mianowanych

i 6.141,09 zł dla nauczycieli dyplomowanych. Po wrześniowej podwyżce kwoty te wzrosły
odpowiednio do: 3.537,80 ^ 3.926,96 ^ 5.094,43 zł i 6.509,55 d. Wszyscy nauczyciele
za-tmdnieni osiągają kwotę wynagrodzema, w związku z czym organ prowadzący me dopłaca
do wynagrodzenia nauczycieli.

Radni Rady Miejskiej Gmmy Skold bez pytań i uwag przyjęli sprawozdanie za rok 2020 z
wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczegóhiych stopniach awansu
zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Skoki. Sprawozdanie za rok 2020 z

wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu

zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Skoki stanowi załącznik nr 14 do

protokohi z sesji Rady.
Pkt8)
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Krzysztof Mańka

Przedstawił raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Miasta i Gminy Skold, za
lata 2017-2018. Wyjaśnił, że program jest mfonnacją o realizacji Polityki Och'ony Środowiska
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na poziomie gminnym, a jego wykonanie prowadzi do poprawy stanu środowiska naturalnego,
efektywnego zarządzania środowiskiem, zapewnia skuteczne mechamzmy chroniące

środowisko przed degradacją, a także stwarza warunld dla wdrożenia wymagań
obowiązującego w tym zakresie prawa. Zgodnie z arfc. 18 ust 2 ustawy Prawo ochrony

środowiska Burmistrz co 2 lata sporządza raport z wykonania Programu. Raport zawiera

kompleksową analizę stopnia realizacji planowaaych zadań w latach 2017 -2018. Przedmiot
opracowania został sporządzony zgodnie z przepisami ustawy Prawo ochrony środowiska i
odnosić się do treści dokumentów podstawowych w zakresie ochrony środowiska na terenie

gminy. Raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Miasta i Gmmy Skoki, za lata
2017-2018 stanowi załącznik nr 15 do protokołu z sesji Rady.
Radny Andrzej Surdyk
Zwrócił uwagę, że w raporcie powinno się szczegóbie wskazać na wzrost kosztów gospodarki
odpadami.

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Krzysztof Mańka

Wyjaśnił, że drastyczny wzrost opłaty za zagospodarowanie odpadów miał miejsc w latach
2019-2020. Wzrost opłaty spowodowany był: zmczącym wzrostem rDinunalnego

wynagrodzema i sytuacją na ryolcu pracy, wzrostem cen za zagospodarowanie zmieszanych
odpadów komunalnych w Regionahiych InstalacjacJi Przetwarzania Odpadów Komunalnych,

wzrostem opłaty za korzystanie ze środowiska ustalanej przez rząd oraz zwiększoną ilością

wytwarzanych odpadów zmieszanych i odpadów segregowanych.

Pkf9)
Interpelacje i zapyfcama radnych

- me zgłoszono.

Pkt 10)
W wolnych wnioskach i informacjach głos zabrali:
Radny Leszek Gronowicz
Złożył wniosek: w celu utworzenia punktu szczepień, wnioskuje o zmmejszenie powierzchrd

w umowie najmu dla Przychodni Zdrowia Falco. Zwrócił uwagę, że w PÓZ w Obornikach
szczepienia odbywają się w godzmach popołudniowych, w związh.1 z czym nie koliduje to z

przyjmowaniem pacjentów. Prosił o przeprowadzenie głosowania w sprawie złożonego przez
siebie wniosku.
Przewodniczący Rady Miejskiej Gmmy Skoki Zbigniew Kujawa
Poprosił o opinię radcy prawnego w zakresie głosowania w sprawie złożonego wniosku przez

Radnego Leszka Gronowicza.
Radca prawny Mirosława Nowakowska

Wyjaśniła, że zgodnie z porządkiem obrad, w punkcie wolne wnioski i informacje nie
przeprowadza się głosowania.
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Poprosił o pozostanie radnych po sesji w celu ustalenia formy pomocy pogorzelcom z

Kakulma.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Poinformował o podjętych działaniach w zakresie pomocy pogorzelcom. Zarówno pracownicy

Urzędu Miasta i Gminy w Skokach oraz Ośrodka Pomocy Społecznej w Skokach zaangażowali
się w pomoc poszkodowanym. Odbyło się spo&ame z poszkodowanymi, na którym ustalono
potrzeby i zakres pomocy. Poszkodowanym zaproponowano mieszkanie w budynku dworca

PKP w Skokach. Zbiórkę finansową przeprowadzi Towarzystwo Wspierania Rodziny i
Dziecka ALIA.

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Skokach Robert Rogaliński
Poinformował, że na Facebooku Miasta i Gminy Skoki umieszczono informacje o zgłoszonych
potrzebach jakie na dzień dzisiejszy deklarują pogorzelcy. Pomfonnował, że rodzina nie

potaebuje odzieży, natomiast deklaruje potrzebę sprzętu AGD. Zbiórka sprzęti AGD
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koordynowana jest przez OPS, aby umknąć zbierania niepotrzebnego, zniszczonego lub

niesprawnego sprzętu.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Zaapelował do radnych, aby wspólnie włączyć się w pomoc poszkodowanych w Kakulina.
Radny Marek Grzegorzewski

Zadeklarował, że może udostępnić miejsce na składowanie sprzętu oraz możliwość ich

transportu we wskazane miejsce.
Radny Andrzej Surdyk
Złożył wniosek o:
- przywrócenie osoby, która będzie kierowała ruchem na przejściu dla pieszych przy Szkole

Podstawowej w Skokach,

oraz

- przywrócenie spotkań Radnych i Burmistrza z mieszkańcami. Ze względu na pandemię

spotkania zorganizować w formie online. Po zaplanowaniu tematyki spotkania i podaniu

tenninu spotkania, mieszkańcy będą zgłaszali chęć uczestnictwa. Na podstawie zgłoszenia

otrzymają link umożlwiający udział w spotkaniu.
Radna Wiesława Surdyk- Fertsch

Podziękowała sztabowi WOSP w Skokach za zaangażowanie w zbiórkę na rzecz orkiestry.
Poinformowała, że jest dumna, że mimo tak ciężki warunków związanych z pandemią, tak

wiele osób jest zaangażowanych w akcję. Podkreśliła również udział Radnego Piotr
Wiśniewskiego, który zachęcał do aktywnego udziału. Stwierdziła, że jest to zasługa działania
sztabu oraz serca i zaangażowania mieszkańców.

Radny Marek Grzegorzewski

Zwrócił uwagę, że podejmowana była uchwała w sprawie złoża kruszywa, co może wpłynie
korzystnie na stan dróg w czasie zimy, ponieważ w ostatnim czasie nawierzchnia dróg pokryta

była lodem.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Wyjaśnił, że niekorzystne warunki atmosferyczne spowodowały, że nawet droga wojewódzka

196 był cała oblodzona. Poinfomiował, że na odśnieżanie dróg gminnych w tym sezonie
zimowym wydano już ok. 200 tyś. zŁ Wyjaśnił, że im większe środki fmansowe zostaną

wykorzystane na zimowe utrzymanie dróg, tym mniejsze będą wydatki na inwestycje. Zwrócił

uwagę, że należy jeździć ostrożnie. Kraje bogate takie jak np. Szwecja w ogóle nie odśnieżają.
Radna Marzena Wytężała

Prosiła o podjęcie działań zmierzających do poprawienia stanu drogi na przejeździe kolejowym
w Sławie Wielkopolskiej. Poinformowała, że nawierzchnia drogi jest uszkodzona, widoczne są

liczne wyrwy w nawierzchni.
Sekretarz Gmin Blanka Gaździak
Odpowiedziała, że sprawa była już zgłaszana przez mieszańców i odpowiednie działania

zostaną podjęte.
Pkt 11. Zakończenie.

Ze względu na wyczerpanie dziennego porządhi obrad sesji i dyskusji Przewodniczący Rady
Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa obrady XXV sesji Rady Miejskiej Gminy
w Skokach zamknął dnia 04 lutego 2021 r. o godz. 1637.
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